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Folketingets Sundhedsudvalg har den 26. april 2011 stillet følgende spørgsmål 
nr. 639 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 639:

”Bør det efter ministerens opfattelse være en målsætning i RADS' rekomman-
dationsarbejde i forhold til reumatologi at tage højde for, at den enkelte patient 
responderer forskelligt på hvert enkelt præparat, og ser ministeren i den for-
bindelse ikke, at der er et behov for et bredt udvalg af biologiske lægemidler 
for at sikre, at patienterne får den mest optimale behandling?”

Svar:
Som det fremgår af de seneste års økonomiaftaler mellem regeringen og Dan-
ske Regioner er et hovedformål med RADS at fremme en større ensartethed i 
lægemiddelbehandlingen på tværs af landet – til gavn for patienterne og sam-
fundsøkonomien.

For så vidt angår RADS' arbejde med rekommandationer inden for reumatolo-
gi, har jeg indhentet en udtalelse fra Danske Regioner. 

Danske Regioner oplyser, at der i relation til de fagudvalg, som indgår i RADS’ 
arbejde med at udarbejde behandlingsvejledninger for regionernes anvendelse 
af sygehusmedicin, indgår en lægefaglig vurdering af de forskellige præparat-
grupper, der anvendes indenfor f.eks. reumatologi – herunder hvilke præpara-
ter som kan og bør anvendes som henholdsvis første og anden behandling. 
Dette skal sikre, at alle patienter kan sikres en optimal behandling uanset indi-
kation, individuel respons og andre variationer, som relaterer sig til den enkelte 
patients forskelligheder. 

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Nina Moss
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